

Celebrating Success in District 11

Co-operation Council Helps Resolve Conflicts

École française de Saint-Jean, a school operated by the Conseil Scolaire Francophone, has established a Cooperation Council, a project designed to enable students to develop effective conflict resolution techniques. Through the Council, the teachers guide students to work together within a group and to become responsible for finding solutions to their problems.

The first step in implementing this initiative involved training teachers to be able to use this new approach. Teachers learned how to explain the program to students, how to use the available tools to support the process, and how to talk to students and propose solutions.

Regular meetings of the Cooperation Council are held for one hour each week. The process

allows students to let others know what they need to talk about, receive the opinions of other students, and work toward a decision through consensus, or, for very important decisions, a vote. Students learn how to ask questions, express their opinions, suggest solutions, and offer reasons for their positions. Decisions are recorded for subsequent follow-up.

The Cooperation Council enables students to develop their social abilities, and the communication skills they learn benefit them in subject areas such as French and Social Studies. What they learn is useful to them in their personal and social lives as well.

In the future, the École française de Saint-Jean plans to make a film about this innovative approach to conflict resolution.

Fêtons le succès du district 11



Conseil de coopération aide à résoudre les conflits

L'École française de Saint-Jean, une école sous l'administration du Conseil scolaire francophone, a établi un Conseil de coopération, qui a pour but de permettre aux élèves de développer des techniques efficaces de résolution de conflits. Dans le contexte du Conseil, les enseignants aident les élèves à travailler ensemble dans un groupe et à prendre la responsabilité de trouver des solutions à leurs problèmes.

La première étape dans la mise en oeuvre de cette initiative était la formation des enseignants dans cette nouvelle approche. Les enseignants ont appris comment expliquer le programme aux élèves, comment se servir des outils disponibles pour appuyer le processus, et comment parler aux élèves et proposer des solutions.

Le Conseil de coopération a une rencontre hebdomadaire d'une heure. Le processus permet aux élèves de faire part aux autres de ce

qu'ils ont besoin de discuter, d'apprendre l'avis des autres élèves, et de travailler vers une décision au moyen de consensus, ou, pour les décisions très importantes, par un vote. Les élèves apprennent à poser des questions, à exprimer leurs opinions, à proposer des solutions, et à présenter des raisons pour appuyer leur position. Les décisions sont notées pour assurer le suivi.

Le Conseil de coopération permet aux élèves de développer leurs habiletés sociales. Ils acquièrent aussi des habiletés à communiquer qui leur aident dans leurs études, surtout en français et en sciences humaines. Ce qu'ils apprennent est aussi utile dans leur vie sociale et personnelle.

L'École française de Saint-Jean aimerait faire un film sur cette approche innovatrice à la résolution de conflits.

Profil - District 11	
	2003-04 2002-03
Schools:	5 5
Students:	210 230
Teachers:	33.0 32.5
Pupil-Teacher Ratio	6.2 6.9



District 11 Profile	
	2003-04 2002-03
Schools:	5 5
Students:	210 230
Teachers:	33.0 32.5
Pupil-Teacher Ratio	6.2 6.9